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Balleskolen  

Skolebestyrelsesmøde 

Mandag den 14. juni 2021 (18:00-21:00) 

 

Sted: Frokoststuen  
Mødeleder: Søren Ærbo Simonsen. Ordstyrer: Søren Ærbo Simonsen 

Dagsordensansvarlig: Søren Ærbo Simonsen 

Referent: Pia Nielsen 

 

Deltagere: 

Forældrerepræsentanter: Bo Nikolajsen, Dorte Vestergaard Christensen, Rikke Kraskow, 

Simon Ø. Foldager, Søren Simonsen, Ulrik Rønne Antonsen, Ulrik Skousbøll Christensen 

Medarbejderrepræsentanter: Diana Gyldenløve & Marianne Eriksen 

Elevrepræsentanter: Alexander Rahbeck (8.) & Caroline Wessby (7.) 

Sekretariat/skoleledelse: Pia Nielsen, Vibeke Rod, Conni Maach 

Afbud:  

 

REFERAT 
 

18.00-18.30 Intro 
18.00-18.15 

Beslutning 
1. Godkendelse af dagsorden & punkter til eventuelt 

•  

• Godkendt 

•  
18.15-20.00 Punkter  

18.15-18.45 

Orientering 

& Drøftelse 

 

Trivselsundersøgelse for medarbejderne 
v. ledelsen 

 

I Silkeborg Kommune gennemføres trivselsundersøgelse for medarbejdere 

hvert andet år, senest november 2020. 

Pia orienterer om pointer fra undersøgelsen, om MED-udvalgets konklusioner 

og hvordan der arbejdes videre på skolen. 

 

Bilag: Trivselsundersøgelsen 2020 

 

Bestyrelsen drøftede Pias gennemgang af, hvordan skolen arbejder med 

trivselsundersøgelsen, og hvilke tiltag der er sat i værk. MED-udvalget har 

lavet en handleplan, som skolens personale og ledelse samarbejder om i 

kommende skoleår. 

MED-udvalget er bl.a. optaget af udviklingsmøderne på skolen. Skolens 

personale og ledelse vil gerne udvikle sig og forbedre ting, hvilket sættes i 
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gang på udviklingsmøder, hvor personalet er samlet om et fælles 

udviklingstema. 

 

Bestyrelsen takker for gennemgang og er enige i de indsatsområder, skolen 

har valgt. Bestyrelsen ønsker en oversigt over, hvor Balleskolen ligger i 

forhold til det kommunale gennemsnit og øvrige sammenlignelige skoler. Pia 

undersøger, hvad der er muligt bestyrelsen må se fra andre skoler, og 

udsender det, der er muligt, til bestyrelsen. 
 

18.45-19.30 

Orientering 

&  

Drøftelse 

Skolens arbejde med ”den landsdækkende 

brugertilfredshedsundersøgelse af folkeskolen 2020” (FTU) 
v. Pia 

  

Pia fremlægger ledelsens konklusioner fra undersøgelsen og fremlægger 

hvilke tiltag, undersøgelsen har givet anledning til. 

 

Bilag:  

Link: den landsdækkende brugertilfredshedsundersøgelse af folkeskolen 2020 

Oversigt for Balleskolen 

 

Brugertilfredshedsundersøgelsen er en ’stikprøve’. Datagrundlaget er 22% af 

forældrene på skolen (Svarfordeling: 105 forældre i 0.-3. årgang og 83 i 4. til 9. 

årgang) 

I uge 31 arbejder skolens ledelse og personale med undersøgelsen. Herefter 

vender medarbejderne og ledelsen tilbage til bestyrelsen med orientering om, 

hvilke konkrete tiltag, skolen vil sætte i gang på skolen på baggrund af 

undersøgelsen. 
 

Bestyrelsen opfordrer ledelsen til, at man bruger bestyrelsen til at drøfte, hvad 

der ligger til grund for resultatet og de punkter, der peger på en udfordring. 

Bestyrelsen aftaler, at medarbejderrepræsentanterne melder tilbage til 

bestyrelsen efter arbejdet i uge 31. 

På de kommende forældremøder kunne det være interessant at have fokus på 

dialogen med forældrene i forhold til forventninger til kommunikationen. 

Bestyrelsen ser med alvor på undersøgelsen, og at der bliver arbejdet med det 

som et opmærksomhedspunkt. 
 

19.30-19.40 Pause 
19.40-20.15 

Drøftelse 

 

Coronaskole fra medarbejdernes synspunkt (v. Diana & 

Marianne) og elevernes oplevelse (v. Caroline & Alexander) 
v/ Alexander og Caroline 

 

Hvad tænker elever og medarbejdere om ’Coronaskolen’ – hvilke erfaringer 

har vi? Er der læring fra Coronatiden som er interessant, og som vi kan tage 

https://im.dk/arbejdsomraader/kommunal-og-regionaloekonomi/landsdaekkende-brugertilfredshedsundersoegelser-btu/brugertilfredshedsundersoegelsen-af-folkeskole-og-sfo/
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med ind i et nyt skoleår? Hvad er resultatet af elevrådets undersøgelse 

aktiviteter og tilbud i pauser – idet alle ikke ønsker at spille boldspil.  

 

Eleverne: 

Pauserne: Elevrådet har lavet et spørgeskema til 4.-9. årgang, som tog 

udgangspunkt i, hvad man kunne tænke sig til pauserne, hvis ikke man spiller 

bold. Elevrådet spurgte ind til, hvad man kunne tænke sig at gøre i pausen? 

Her kom der ikke meget nyt, dog kom brætspil, skating, åben hal (7.- 8. og 9. 

årgang). 

Coronaskole: Meget hurtigt kedeligt for mange – svært at finde balancen af 

opgaver. En del kammerater, som kan have svært ved at komme i skole af 

mange forskellige årsager, havde det bedre ved hjemsendelsen end at komme i 

skole, og de deltog mere i undervisningen end normalt. Det gode ved 

hjemmeundervisningen var også, at når man ikke var på ”toppen” kunne man 

stadig deltage i undervisningen. Da man gradvist måtte komme tilbage i skole, 

opdagede mange, at man har mange relationer på tværs af årgangen og det 

var derfor svært pludselig at være tilbage i klasser. 

Elevrådet arbejder videre med udearealerne næste år sammen med 

bestyrelsen. 

 

Medarbejderne: 

Siden jul har medarbejdernes praksis ændret sig 9 gange inden for 

indskoling/mellemtrin/fritidsdel, hver gang der kom nye retningslinjer.  

Vi har lært, at vi på kort tid kan etablere online-undervisning, når der f.eks. er 

akut sygdom. 

Ud fra et medarbejderperspektiv og DLF er ’drømmeskolen = kortere 

skoledage, mere to-lærer tid & mere fleksibilitet til skolen. 

Bestyrelsen opfordrer til, at der er opmærksomhed på, at man kigger på det 

der har virket godt, og kan fortsætte på det/eller udvikle mere på det der 

virker, fx at udnytte muligheden for udeundervisning. 
 

20.15-20.40 

Drøftelse 

 

 

Eventuelt 

v. mødeleder 

• Fritidstilbuddet i Klubben. Hvad kan vi gøre for at intensivere tilbuddet 

og interessen for Klub efter en periode, hvor børnene er taget hjem efter 

skole i stedet?  

• BYOD – hvad forventes der af forældrene? Hvad skal PC´en kunne? 

Skal der kigges på skolens princip for BYOD? 

• Trivselsmidlerne – hvad er de blevet brugt til? Har skolen sat noget i 

gang? Fristen er forlænget frem til december 2021, og skolen vil gerne 

lave en ny plan for, hvad de skal bruges til. 

• Skole-OL? Er vi med i det på skolen? Er skolen aktiv i at deltage på 

aktivitetsdage og tage imod tilbud og muligheder? 
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20.40-21.00 Outro 

20.40-21.00 

Beslutning  
Punkter til prioritering 

Til næste møde: 

• Mobilpoltik: Mobilpolitik – hvad må man i skoleregi, og hvad må man i 

fritidsregi. Arbejdsgruppe: Rikke, Diana og Stine. Arbejdsgruppen 

mødes inden næste bestyrelsesmøde den 23. august 2021 

• Opsamling på forældretilfredsundersøgelsen – medarbejdernes arbejde 

i uge 31 

• Opdatering fra ledelse til bestyrelse: Skolens opbygning og model. 

Hvordan understøttes faglighed og trivsel. Lærer/pædagog allokering 

på årgang, vikarpolitik, princip for forældre kommunikation mv. 

• Bestyrelsen ønsker at arbejde med ”Det gode fritidstilbud” 

- Læringssamtaler og skolens strategi for det faglige niveau  

- Elevrådet - hjælp til at sikre mødefrekvens og indhold. 

- Skolens udviklingsplan (dækker forsatte planlægning af omkring faglighed, 

fagfordeling mv.) 

- Fagfordeling 

- Elevplaner – herunder Meebook-implementering 

- De stærke elever 

 
 Bestyrelsesmøder for det kommende skoleår 

 
- Mandag den 23. august (afbud fra Dorthe) 

- Tirsdag den 21. september 

- Mandag den 25. oktober 

- Mandag den 29. november 

- Onsdag den 26. januar 

- Tirsdag den 22. februar 

- Onsdag den 23. marts 

- Torsdag den 21. april 

- Onsdag den 18. maj 

- Torsdag den 16. juni 
 


